
 

  
  
 

 
 
Winnie Mak ​麥翠影​(b. Hong Kong) 
 
Winnie MAK was born in Hong Kong. She lives and works in Hong Kong, and creates ink art on a                    
full-time basis. She studied Chinese ink painting and calligraphy in Calgary, Canada in the 1980s.               
She attended workshops organised by the late LEE Byng, the foremost watercolourist from Hong              
Kong, and the late Chin Shek LAM, a leading contemporary Chinese ink painter based in Canada. 
She was invited to take part in the 2015 Ink Painting Two Cities — Shenzhen & Hong Kong Ink                   
Painting Exchange Exhibition at the Hong Kong Central Library Exhibition Galleries (opening            
8.10.2015). 
Her ink art was also featured in the Shanghai-Hong Kong-Macau: Modern Chinese Ink Painting              
Exhibition 2015, organized by the Hong Kong Modern Ink Painting Society at the Hong Kong Central                
Library Exhibition Galleries (10-17.11.2015).  
She was invited to take part in the Stroll and Behold: Contemporary Ink Art by Four Hong Kong                  
Painters, presented by the Cheer Bell Gallery in Hong Kong (14.11-15.12.2015). 
 Artist’s Statement: 
“I adore Nature and it is my source of inspiration. I enjoy using Chinese ink and brushes to illustrate                   
its meticulous elegance.” 
 
 
麥翠影生於香港。 現時生活在香港，專注當代水墨藝術創作。  
麥翠影1980年代在加拿大卡城生活期間研習水墨畫及書法；曾參與由已故香港水彩畫大師李秉先生及已

故水墨畫大師林千石先生的工作坊。 
麥翠影於1994年回歸香港，設立工作室為3至15歲兒童開辦藝術教育課程；並從事藝術項目管理及視藝創

作，提案多項公共藝術裝置活動及組織亞洲藝術家聯盟香港委員會，並出席亞洲地區的《亞洲國際藝術

展覽會》及交流活動。2000至2005年期間在廣東佛山南風古灶設立工作室，發展柴燒陶藝並參與多項

公共藝術設計提案及裝置工程。 
藝術宣言：  
「大自然是我的靈感泉源。我喜歡以最簡約的筆觸，描繪大自然的細膩及優雅。」 
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Solo Exhibition 
2015 “Ink: Window to Tranquility – Solo Exhibition of Winnie Mak”, Lucie Chang Fine Arts, Hong               

Kong 
2014 “LINES and BEYOND: Contemporary Ink by Winnie Mak”, A Gallery, Taipei 
 
 
Group Exhibition 
2015 “Modern Chinese Culture (HOP) Invitational Exhibition”, St. Petersburg State University,          

Russia 
“1​st Hong Kong International Female Contemporary Art Exhibition”, Hong Kong City Hall            
Low Block Exhibition Galleries, Hong Kong 
“Epoch of Ink Paintings — Inheritance and Transformation Exhibition”, Liang Yi Museum,            
Hong Kong 
“2015 Ink Painting Two Cities — Shenzhen & Hong Kong Ink Painting Exchange             
Exhibition”, Central Library Exhibition Galleries, Hong Kong 
“Shanghai-Hong Kong-Macau: Modern Chinese Ink Painting Exhibition 2015”, Central         
Library Exhibition Galleries, Hong Kong 
“Stroll and Behold: Contemporary Ink Art”, Cheer Bell Gallery, Hong Kong 

2014 “Contemporary Modern Exhibition”, ION Gallery, Orchard Turn, Singapore 
2013 “27​th Asian International Art Exhibition”, Ratchadamnoen Contemporary Art Center,         

Bangkok 
 
 
 
個展 
2015 《麥影心田: 麥翠影個展》，Lucie Chang Fine Arts，香港 
2014 《境外之線一麥翠影的當代水墨創作》， 當代一畫廊， 台灣台北 
 
 
聯展 
2015 《國風一中國當代藝術邀請展》， 聖彼得堡大學現代藝術博物館， 俄羅斯 

 《大愛無疆—香港首屆國際女性當代藝術展》， 香港大會堂低座展覽廳， 香港 
 《瀛墨世代—繼故鼎新》， 兩依藏博物館， 香港 
 《我們的城市—第五届深港都市水墨画作品交流展》， 中央圖書館展覽廳， 香港 
 《2015 港、滬、澳當代水墨畫聯展》， 中央圖書館展覽廳， 香港 
 《雅行。清影一香港四家當代水墨畫聯展》， 盈鑾畫廊， 香港 
2014 《當前的現代》， ION藝廊， 新加坡 
2013 《第二十七屆亞洲國藝術展覽》， 加達曼仁當代藝術中心， 泰國曼谷 
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